
1. Bedre bane, bedre by 1 

Forslagsstiller: Styret 2 

 3 

Begrunnelse: 4 

Etter bystyrets vedtak før jul ligger alt til rette for at bybanen endelig får sin første avgang til Åsane i 5 

2031. Bystyrets vedtak i desember 2021 trekker frem en rekke viktige punkter som skal følges opp og 6 

som vil gjøre banen enda bedre. Reguleringsplanene for banen skal førstegangsbehandles i byrådet i 7 

2022, før endelig vedtak i bystyret i 2023. Tidsplanen er knapp, og tiden må brukes godt. 8 

 9 

Arbeiderpartiets rolle har alltid vært å la vanlige folk bli hørt. Vi forventer at byrådet inntar en 10 

lyttende og smidig holdning til tilbakemeldinger både frem mot og under høringsrunden, og sikrer 11 

vurdering og oppfølging. Det er viktig at de overordnede målene for bybanen fortsatt ligger til grunn 12 

for valgene som tas, sammen med den langsiktige retningen som er satt i kommuneplanen som Ap 13 

fikk vedtatt i 2019. 14 

 15 

At vi har fått en ny Ap-regjering, kan også gjøre det mulig å forbedre løsningene for Åsanebanen. 16 

Flere av punktene i bystyrevedtaket i desember 2021 er blant annet knyttet til endring av/mer 17 

fleksibel holdning til veinormaler for både motorvei og gang-/sykkelvei. Regjeringen må bidra til 18 

framdrift og avklaringer i dette arbeidet slik at Åsane kan få glede av bedre løsninger. 19 

 20 

Forslag: 21 

- Kommunen må sikre planleggingsressurser til å kunne gjøre endringer (forsering).  22 

- Det må vurderes flere forbedringer i Eidsvåg, f.eks. lavere fart (E39) og tiltak nord for 23 

stemma. 24 

- Sykkelvei gjennom Ervik må ivareta lokalmiljøet. Sykkeltunnel parallelt med Selviktunnelen 25 

bør vurderes på nytt i lys av nye forutsetninger. 26 

- Det bør legges til rette for en langsiktig utvikling med stoppet i Tertneskrysset som et 27 

knutepunkt som binder sammen området i alle retninger. 28 

 29 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 30 

Ønsket behandlingsform: Vedtas av årsmøtet AiB og oversendes bystyregruppen og fylkestingsgruppen 31 

 32 

 33 

2. Ringvei øst 34 

Forslagsstiller: Styret 35 

 36 

Begrunnelse: 37 

Åsane Ap er opptatt av situasjonen nord i Åsane. Vi har besøkt aksjonistene på Hylkje sammen med 38 

byrådsleder Roger Valhammer, og arbeidet for tunnel i Åsane Nord. Strekningen Arna–Vågsbotn ble 39 

til slutt, gjennom lokalt arbeid fra Bergensregionen, tatt inn i Nasjonal Transportplan (NTP), til tross 40 

for at den ikke var med i det opprinnelige forslaget. Strekningen blir del av framtidig Ringveg Øst og 41 

Ferjefri E39. Det er helt avgjørende at Ap i regjering klarer å sikre framdrift og realisere dette 42 

prosjektet. 43 

 44 

I høst møtte vi lokale ildsjeler fra Haugland/Blindheim, sammen med Arna Arbeidarpartilag. Vi fikk en 45 

grundig gjennomgang om hvorfor det er viktig å bevare området, og ikke legge motorvei gjennom 46 

dalfører, gamle gårder i full drift og gamle industrielle landfyllinger. Innbyggerne foreslår vegkryss på 47 



nordsiden av Eikåstunnelen, med tunnel forbi selve dalen. Åsane Ap mener at forslaget fra 48 

Vegvesenet er dramatisk. En utbygging vil gå hardt ut over verdifullt jordbruks- og kulturlandskap og 49 

kan ende med å legge disse levende lokalsamfunnene øde. 50 

 51 

Forslag: 52 

- Arbeiderpartiet krever snarlig realisering av E39-tunnelen fra Åsane til Nordhordlandsbroen. 53 

Ferdigregulering av denne strekningen må prioriteres for raskest mulig oppstart. 54 

- Skissert arealbruk i Vågsbotn må reduseres. Kryssløsning/påkobling kan nedskaleres ved 55 

lavere hastighet, og ved at den legges på nordsiden av Eikåstunnelen og/eller delvis i fjell. 56 

- For strekningen mellom Arna og Vågsbotn bør det i første omgang planlegges utbedringer av 57 

eksisterende vei. Planlegging av langsiktig løsning for ny vei mellom Arna og Vågsbotn skal 58 

skje med eksplisitte føringer om å beskytte lokalsamfunn og gårdsdrift på 59 

Haugland/Blindheim. 60 

 61 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB 62 

Ønsket behandlingsform: Vedtas av årsmøtet AiB og oversendes bystyregruppen, fylkestingsgruppen 63 

og stortingsgruppen. 64 

 65 

 66 

3. Midlertidig FYSAK-hall i Åsanehallen 67 

Forslagsstiller: Styret 68 

 69 

Begrunnelse: 70 

Byrådet er i godt gang med å oppfylle det viktige valgløftet om FYSAK-hall i alle bydeler. For Åsane sin 71 

del har idrettsbyråden bestilt tomtesøk for å finne plass i sentrale Åsane til nytt basseng, med FYSAK-72 

hall samme sted. Det blir et fantastisk prosjekt for bydelen – men realisering ligger et godt stykke 73 

fram i tid. Vi mener det er nødvendig å finne en midlertidig løsning som kan realiseres raskt. Den 74 

løsningen ligger i Åsanehallen.  75 

 76 

Idretten har allerede flyttet til flotte nye Åsane Arena, men gode gamle Åsanehallen (mellom gamle 77 

IKEA og det nye kulturhuset) gjør fortsatt nytte for seg som vaksinestasjon. Når vaksineringen er 78 

over, er planen at hallen skal selges. Idrettsetaten har utarbeidet en mulighetsstudie som viser at 79 

hallen med relativt enkle grep kan tas i bruk som FYSAK-hall. Et utsatt salg av hallen for etablering av 80 

midlertidig FYSAK-hall har en begrenset økonomisk kostnad (rentekostnader på lån). Utstyr som 81 

anskaffes vil kunne benyttes videre andre steder siden. 82 

 83 

Aller viktigst er det at et slikt tilbud vil være utrolig viktig for ungdommen i bydelen – særlig for de 84 

som ikke deltar i de organiserte aktivitetene i nye Åsane Arena og Åsane kulturhus. For de som er 85 

unge i dag er det for lenge å vente på et nybygg, og bydelen går inn i sårbare år frem til bybanen er 86 

på plass i 2031. Vi må benytte den helt unike anledningen som ligger der når Åsanehallen blir frigjort. 87 

 88 

Forslag: 89 

Arbeiderpartiet i Bergen vil ta Åsanehallen i bruk til midlertidig FYSAK-hall. 90 

 91 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB 92 

Ønsket behandlingsform: Vedtas av årsmøtet AiB og oversendes bystyregruppen 93 

 94 



4. Kommunens satsing på heltid bør styrkes og videreutvikles 95 

Forslagsstiller: Fauzia Hussain-Wiik 96 

 97 

Begrunnelse: 98 

Heltid er viktig. Vi skal rekruttere og beholde god kompetanse i kommunen, og vi skal ta våre ansatte 99 

på alvor. 100 

 101 

Heltid koster penger. Men det er en god og riktig investering for kommunen som en ansvarlig 102 

arbeidsgiver. Kommunen har mange ansatte og har hele tiden et vikarbehov. Med god planlegging 103 

kan kommunen tilby hele faste stillinger til flere, samtidig som kommunale tjenester får et bedre 104 

tilbud med vikarer som kjenner arbeidsplassen.  105 

 106 

Bergen kommunes interne vikartjeneste, Bemanningstjeneste har vært i drift i over 2 år nå der hele 107 

intensjonen var heltidssatsning. Åsane Arbeiderparti/Arbeiderpartiet i Bergen er opptatt av at den 108 

gode jobben skal fortsette, men også styrkes med en utvidelse til flere deler av kommunen. Det er i 109 

tillegg mange yrkesgrupper som kan ha nytte av dette som for eksempel assistenter, fagarbeidere og 110 

høyskolegruppene med tanke på heltid og fast jobb. 111 

 112 

Med en ny regjering så er det sagt at kommuneøkonomien skal styrkes, vi må også styrke satsingen 113 

på heltid. 114 

 115 

Forslag: 116 

Åsane Arbeiderparti/Arbeiderpartiet i Bergen foreslår at Bergen kommunens interne vikarbyrå, 117 

Bemanningstjenester, videreføres og styrkes ved å for eksempel utvide til skoler, SFO og 118 

hjemmetjenesten i tillegg til barnehager og sykehjem. Planlegging av utvidelsen må skjer i tett dialog 119 

med de ansattes organisasjoner. 120 

 121 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB 122 

Ønsket behandlingsform: Vedtas av årsmøtet AiB og oversendes bystyregruppen 123 

 124 

 125 

5. Gjenopprett Husbankens regionkontorer i Bergen og Bodø 126 

Forslagsstiller: Styret 127 

 128 

Begrunnelse: 129 

Regjeringen Solberg igangsatte høsten 21, et forsøksprosjekt hvor Husbankens rådgivnings- og 130 

veiledningsoppgaver i Bergen og Bodø ble overført til statsforvalterne i Rogaland, Vestland og 131 

Nordland. Prøveprosjektet har en varighet på 3 år og skal deretter evalueres. I forbindelse med 132 

forsøksprosjektet ble Husbankens regionkontorer i Bergen og Bodø nedlagt og de øvrige oppgavene 133 

overført til eget nasjonalt kontor i Husbanken. 134 

 135 

I Hurdalsplattformen om boligpolitikk vises det til at regjeringen vil gi Husbanken en større rolle enn i 136 

dag og et bredere samfunnsoppdrag for at alle skal bo godt og trygt. Regjeringen vil legge frem en 137 

stortingsmelding om helhetlig boligpolitikk, der kommunene får en styrket rolle i arbeidet med å 138 

utjevne sosiale og geografiske forskjeller i boligmarkedet. Regjeringen vil også styrke Husbankens 139 

distriktsrettede arbeid. I Arbeiderpartiets program for 2021-2024 er det også et ønske om å styrke 140 

Husbankens oppgaver. 141 



 142 

Åsane AP mener at satsingen fra regjeringen og partiprogrammet til Arbeiderpartiet om å styrke 143 

Husbanken rimer dårlig med regjeringen Solberg sitt forsøksprosjekt om å nedlegge regionkontorene 144 

til Husbanken i Bergen og Bodø og overføre rådgivningsoppgave til statsforvalteren. Åsane AP 145 

foreslår derfor at forsøksprosjektet avsluttes. 146 

 147 

Et fortsatt regionkontor i Bergen styrker vår region, ikke minst er det viktig for nærheten til 148 

Husbankens samarbeidspartnere og kunder.  149 

 150 

Forslag:  151 

Forsøksprosjektet om å overføre Husbankens veilednings- og rådgivningsoppgaver til 152 

statsforvalteren og nedleggelsen av Husbankens regionkontorer i Bergen og Bodø avsluttes og de to 153 

regionkontorene reetableres snarest. 154 

 155 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB 156 

Ønsket behandlingsform: Vedtas av årsmøtet AiB og oversendes bystyregruppen, stortingsgruppen og 157 

VAP. 158 

 159 

6. Egenandel frikort 160 

Forslagsstiller: May-Brit Nordås 161 

 162 

Begrunnelse: 163 

Regjeringen Solberg foreslo i forslaget til statsbudsjett for 2022 å øke egenandelstaket fra 164 

2.460 kroner til 2.921 kroner. Dette er utgjør 461 kroner og innebærer en økning på nesten 165 

20 prosent. Regjeringen Støre videreførte dette forslaget i årets statsbudsjett. Det er spesielt de 166 

kronisk syke som år etter år har store løpende utgifter som blir rammes hardest av dette. 167 

 168 

I Arbeiderpartiets partiprogram står det at Arbeiderpartiets hovedprioriteringer i helse- og 169 

omsorgspolitikken er: 170 

- Å unngå å øke egenandelene i helse utover prisvekst. 171 

 172 

Forslag: 173 

- Reversere de økte egenandelene i helse til 2460 kroner, pluss prisvekst . 174 

 175 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB 176 

Ønsket behandlingsform: Vedtas av årsmøtet AiB og oversendes stortingsgruppen og VAP 177 

 178 

7. Bemanning og rekruttering (Pedagogisk psykologisk tjeneste Bergen 179 

kommune) 180 

Forslagsstiller: Reidun Elin Johannessen 181 

 182 
Begrunnelse: 183 
PPT i Bergen innfrir ikke saksbehandlingstiden på 3 mnd. Når det gjelder krav til saksbehandlingstid i 184 
PPT fremgår det i en veileder fra Utdanningsdirektoratet at en saksbehandlingstid i PPT på totalt over 185 
tre måneder vil være for lang saksbehandlingstid. En konsekvens av lang saksbehandlingstid er at 186 
elever i et lengre tidsrom enn nødvendig ikke får oppfylt sine rettigheter knyttet til 187 
spesialundervisning. 188 



 189 
Det er i dag ikke samsvar mellom PPT sin sentrale rolle og oppgavene som skal utføres, og de 190 
rammevilkårene som stilles til tjenesten. PPT har langt flere oppgaver enn det tjenesten er 191 
dimensjonert for. I tillegg sliter tjenesten med å beholde og rekruttere kompetente PP-rådgivere. Det 192 
er et eieransvar å sikre tilstrekkelig bemanning og kompetanse av PP-tjenesten.  193 
 194 
Det forslås derfor at tjenesten får styrket sin bemanning med til sammen åtte fagstillinger. I tillegg 195 
bør lønnsnivå økes for å lettere kunne rekruttere og beholde kompetente PP-rådgivere. Vi må 196 
samtidig sikre at det gis likeverdige tjenester slik at saksbehandlingstiden er lik ved de de ulike 197 
kontorene. Dette kan bl.a. gjøres ved å lage en fordelingsnøkkel eller bemanningsnorm for PP-198 
tjenesten i Bergen fordelt på bl.a. barnetall, elevtall, barnehager og skoler. 199 
 200 
Forslag:  201 

• Styrke bemanningen i PPT i Bergen kommune med to ekstra fagstillinger per kontor (til 202 
sammen 8 fagstillinger) 203 

• Øke lønnsnivået for PP-rådgivere for å lettere kunne rekruttere og beholde fagstillinger 204 

• Bemanningsnorm for PPT  205 
 206 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB 207 

Ønsket behandlingsform: Vedtas av årsmøtet AiB, oversendes bystyregruppen 208 

 209 

8. Områdesatsing i Åsane 210 

Forslagsstiller: Even Sørland 211 

 212 

Begrunnelse: 213 

Hurdalsplattformen sier at regjeringen vil forsterke og utvide områdesatsingene i de store byene. 214 

Dette handler om å utjevne forskjeller i levekår, sikre sosial mobilitet og forebygge barnefattigdom. 215 

Slike satsinger har vist seg viktige for å få til en samlet innsats og for å sikre finansiering av et løft i 216 

kommunens tilbud til områdene – f.eks. opprusting av parker, idrettsanlegg etc. 217 

 218 

Forslag: 219 

Bergen kommune må ta initiativ til områdesatsing for Toppe-området i Åsane. 220 

  221 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB 222 

Ønsket behandlingsform: Vedtas av årsmøtet AiB, oversendes bystyregruppen 223 

 224 

9. Energiloven og strømsystemet 225 

Forslagsstiller: Tor Fjelldal 226 

 227 

Forslag: 228 

Det foreslås at følgende fire setninger tas inn i energiloven:  229 

1. Elektrisk strøm er et fellesgode for norske husholdninger samt private og  230 

    offentlige virksomheter. 231 

2. Norge skal være selvforsynt med elektrisk strøm. 232 

3. Det skal tilstrebes å holde prisen på strøm lav.  233 

4. Strømprisen skal dekke kostnader fra bygging/vedlikehold/fornying av   234 

    produksjonsanlegg og fordelingsanlegg, med tillegg for grunnrente og for ordinær  235 

    avkastning til eiere for salg av strøm innenlands i Norge.   236 



 237 

Begrunnelse: 238 

- Systemet for produksjon og omsetning av strøm i 2022 er betydelig endret siden energiloven 239 

ble vedtatt i 1990. Både energilov og strømsystem må derfor revideres.  240 

- At elektrisk strøm ses som et fellesgode, medfører endring i målsetting for kraftprodusenter 241 

som ikke lenger skal maksimerer fortjenesten på strøm. Prinsippet vil også få konsekvenser 242 

for strømbørsen som må begrense prisen innenlands på strøm.  243 

- At Norge skal være selvforsynt med strøm, også i perioder med lite nedbør eller lite vind, 244 

medfører behov for kjernekraft som vil gi stabil strømforsyning. Kjernekraft medfører ikke 245 

inngrep og skader på naturen slik vind og vann gjør.  246 

- At strømprisen skal holdes lav, medfører begrensning på avkastning fra produksjon og salg av 247 

strøm innenlands. Eksport av strøm kan derimot følge markedsprinsippet. 248 

- Installasjon av minst 55 TWh kjernekraft, vil vi gi stabile og lave strømpriser. Det blir ikke 249 

behov for import av strøm. Strøm fra kjernekraft skal ha fast pris til selvkost, dvs kun dekke 250 

bygging, vedlikehold og drift, uten kapitalavkastning til eier, som skal være Staten.  251 

- Det bør innføres et to-pris-system for strøm til husholdninger. Dette vil gi lav pris for 252 

gjennomsnittlig grunnbehov, og samtidig gi insentiv for energieffektivisering.  253 

 254 

Styrets innstilling: Avvises, ivaretatt i forslag 25. 255 

 256 

10. Norske klimatiltak i utviklingsland 257 

Forslagsstiller: Tor Fjelldal 258 

 259 

Forslag: 260 

Norge skal støtte klimatiltak i utviklingsland med 100 milliarder NOK pr år fra 2025. 261 

 262 

Begrunnelse: 263 

- Hurdalsplattformen sier: «vi må få til effektivt internasjonalt klimasamarbeid, 264 

energiomstilling og klimabistand.» 265 

- International Energy Agency (IEA) skriver i World Energy Outlook 2021 (WEO-2021), 266 

Executive Summary, at utviklingsland vil mangle 4000 milliarder USD (vel 33 000 milliarder 267 

NOK) årlig fra 2030 til finansiering av klimatiltak.  268 

- Oljefondet er nå på 11600 milliarder kr. Norge har økonomisk mulighet til å overføre 100 269 

milliarder NOK pr år til klimatiltak i utviklingsland.   270 

- En klar forutsetning må være nulltoleranse for korrupsjon.   271 

- Kull og olje dominerer strømproduksjonen i utviklingsland. Og 900 millioner mennesker 272 

mangler helt elektrisk strøm.  Produksjon av strøm i verden må gjøres utslippsfri med vind, 273 

sol, vann, gass, bio, geotermisk, og etterhvert en betydelig andel kjernekraft.  274 

- Se bl.a rapporten «Vi når ikke nullutslippsmålet uten realisme», på nettsiden energy.glex.no, 275 

kronikker/feature stories. 276 

 277 

Styrets innstilling: «100 milliarder NOK pr år fra 2025» endres til «betydelige årlige beløp». Vedtas, 278 

oversendes årsmøtet til AiB. 279 

 280 

11. Kjernekraft i Norge 281 

Forslagsstiller: Tor Fjelldal 282 

 283 



Forslag: 284 

- Det skal installeres kjernekraft i Norge innen 2032 med effekt på minst 55 TWh/år.  285 

- Plan for kjernekraft i Norge skal være utarbeidd og vedtatt i løpet av 2023. 286 

 287 

Begrunnelse: 288 

- Kjernekraft er ikke avhengig av nedbør og vind, medfører ikke nye og store naturinngrep, og 289 

er derfor et logisk valg for å dekke en vesentlig del av strømbehovet i Norge i 2050. 290 

- Strømbehovet for nullutslipp i 2050 beregnes til ca 300 TWh, mot 150 TWh forbruk nå. 291 

- Strømbehovet for klimanøytralitet i 2050 anslås til ca 250 TWh. 292 

- Kjernekraft utvikles nå på flere måter: Små modulære reaktorer (SMR) skal serieproduseres. 293 

- 4.generasjons «avanserte reaktorer» utvikles: 1) LWR (light-water reactors), 2) Salt-smelte 294 

(molten-salt) reaktorer, 3) høy-temperatur gass reaktorer, 4) flytende metall (liquid metal) 295 

reaktorer. Disse reaktorene vil bli demonstrert på 2020-tallet, og i salg fra tidlig på 2030-296 

tallet. Copenhagen Atomics vil ha klar en prototype på flytende-salt reaktor i 2022. Målet er 297 

langt større effektivitet, lav risiko, billigere strøm, og kort lagringstid for restavfallet.  298 

- Kjernekraft har lavest fotavtrykk for dødsfall/TWh, arealbruk, m.m., samt pris!  Se: 299 

energy.glex.no.  300 

- Mange land satser på kjernekraft, bl.a Sverige, Finland, Polen, UK, USA, Canada, Kina, India.  301 

- FNs klimapanel, IPCC, skriver at kjernekraft blir en nødvendig del av energimiksen. 302 

- World Nuclear Association (WNA) har artikler om utviklingen av kjernekraft. 303 

- Det internasjonale atomenergibyrået (IAEA): «Fredelig» kjernekraft. Ikke-spredning av 304 

atomvåpen. 305 

 306 

Styrets innstilling: Teksten på linje 288-289 erstattes med: «Norsk kraftpolitikk skal være 307 

kunnskapsbasert, offensiv og rettet mot å løse klima- og naturkrisene. For Norge er ikke kjernekraft 308 

aktuelt nå, men det er allment anerkjent at kjernekraft vil ha en viktig rolle på verdensbasis for å nå 309 

klimamål og møte energibehovet. Om anskaffelse av moderne kjernekraft kan være aktuelt for Norge 310 

på lengre sikt (mot 2050) vil avhenge av videre teknologiutvikling, og om en lykkes med å dekke 311 

behovet ved fornybare kilder uten ytterligere omfattende inngrep i urørt natur.» Vedtas, oversendes 312 

årsmøtet i AiB.  313 

 314 

12. Tilrettelagt/redusert arbeidstid for småbarnsforeldre med full 315 

lønnskompensasjon. 316 

Forslagsstiller: Trond Spurkeland 317 

 318 

Begrunnelse: 319 

Dagens samfunn er preget av effektivitet og stadig nye krav som samfunnet pålegger hver enkelt 320 

samfunnsborger. "Tidskontoen" går ofte i minus, og for at den økonomiske kabalen skal gå opp må 321 

både mor og far jobbe heltid. Allikevel blir småbarnsforeldre som må være hjemme med barn når 322 

barnehagen er stengt trekt i lønn. 323 

 324 

Småbarnsforeldre som leverer i barnehage må ofte gjennom mange hindre før de ankommer sin 325 

arbeidsplass. At man får levert til riktig tid og dermed kommer tidsnok til jobb, betyr ikke 326 

nødvendigvis at alt har blitt gjort riktig underveis. Kanskje måtte barna vekkes fra dyp søvn etter en 327 

dårlig natt, for så å bli kastet i bilen og nærmest dumpet i barnehagen.  328 

 329 



For noen løses dette med fleksitid. Dessverre er ikke alle så priviligert, spesielt ikke de som jobber i 330 

helsesektoren. 331 

 332 

Vanlige folk som må jobbe fulltid, bør ikke bli økonomisk straffet fordi dem har valgt å få barn.  333 

I dag må én av foreldrene ha sosiale eller helsemessige utfordringer for å kunne få innvilget redusert 334 

arbeidstid. Dette burde være en rettighet i alle familier med småbarn, uavhengig av foreldrenes 335 

helsetilstand. 336 

 337 

Forslag: 338 

Åsane Arbeiderparti har tidligere foreslått en ekstra ferieuke til småbarnsforeldre.  Jeg foreslår 339 

følgende: 340 

- Full lønnskompensasjon for småbarnsforeldre som trenger redusert eller tilrettelagt 341 

arbeidstid. 342 

- Perm med lønn for småbarnsforeldre som må være hjemme med barn når barnehagen har 343 

planleggingsdager. 344 

 345 

Styrets innstilling: Nytt tilleggspunkt: «Disse punktene bør inngå i pilotprosjektet i Bergen kommune 346 

som skal starte i 2022 (budsjettavtalen).» Vedtas, oversendes årsmøtet i AiB.  347 

 348 

13. Lovfest miljøterapeuter i skolesektor 349 

Forslagsstiller: Trond Spurkeland 350 

 351 

Begrunnelse: 352 

Med utgangspunkt i Hurdalsplattformen (2021-2025): «Elevar må ha det bra for å lære bra 353 

Skular der elevar lærer godt, er òg kjenneteikna av høg trivsel. Elevar må ha det bra for å lære bra, og 354 

skal få rask og koordinert hjelp for å hindre at ulike utfordringar øydelegg for læring og trivsel. Barn 355 

og unge skal ha eit trygt og godt skulemiljø. Mobbing på skulen og andre arenaer skal førebyggjast og 356 

takast raskt tak i» 357 

 358 

Mange barn har vansker med de skolefaglige kravene, andre opplever ulike sosiale utfordringer som 359 

påvirker elevens deltakelse. Lærernes oppgaver strekker seg langt utover arbeid med de 360 

eksamensrettede skolefagene. Lærerne må også sette seg inn i barnas personlige utvikling, klassens 361 

sosiale hierarkier og dynamikker og samhandling på nett. 362 

 363 

Miljøterapeutenes særlige bidrag består i at de i større grad kan møte det enkelte barn på barnets 364 

egne premisser. Ved å ferdes ute blant barna, i korridorene, i skolegården, på toalettet og andre 365 

steder, blir barnets terskel for å henvende seg til eller bli oppdaget av en hjelpende voksen, lavere. 366 

Læreren kan selvsagt også være den første til å få øye på et problem. Men siden undervisningen i 367 

klasserommet må gå sin gang, er det gunstig for læreren å kunne rapportere til miljøterapeuten som 368 

kan gi både lærer og barnet avgjørende støtte. 369 

 370 

Å utvikle elevenes kompetanse til å mestre livet er komplisert. Gode tilnærminger til hvordan skolen 371 

forholder seg til psykisk helse, krever at kunnskap fra flere fagfelt forenes. Ved å ha flere sosialfaglige 372 

profesjoner til stede i skolen kan man samarbeide tett, hvor en lærer har kunnskap på den faglige 373 

prosessen, har miljøterapeuten kunnskap om den mentale prosessen. Ved å jobbe som et team rundt 374 

eleven får vi den helhetlige oppfølgning der vi forebygger utenforskap, mobbing og uhelse.  375 

 376 



Forslag: 377 

Arbeiderpartiet er positiv til miljøterapeuter i skolen, men dette må konkretiseres på følgende måte: 378 

- Alle skoler skal ansette minimum en miljøterapeut (barnevernspedagog, sosionom eller 379 

vernepleier) 380 

- Bygge et godt lag rundt eleven, med fokus på sosialfaglig kompetanse. Dette skal selvfølgelig 381 

ikke erstatte lærere, men være et tillegg. 382 

- Miljøterapeuter med elevrettede oppgaver skal få rett til økt planleggings- og veiledningstid 383 

lagt inn i sine stillinger gjennom sentrale avtalebestemmelser. 384 

 385 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet i AiB.  386 

 387 

14. Ny ungdomsskole i Åsane nord 388 

Forslagsstiller: Trond Spurkeland 389 

 390 

Begrunnelse: 391 

Byrådet har nylig lagt ut forslag til skolebruksplan (2021-2030). Denne ble behandlet av bystyret 22. 392 

september. I planen er det diskutert om det bør bygges ny ungdomsskole i Åsane Nord, spesifikt på 393 

Leikvang. Utfordringen er at det fremdeles ikke er elevgrunnlag for en ungdomsskole i området. 394 

Ungdomsskoler er som kjent større og færre enn barneskoler, og har et større omland. Dette står i 395 

planen:  396 

 397 

«Ny ungdomsskole på Leikvang 398 

Det er mottatt innspill vedrørende bygging av ny ungdomsskole på Leikvang. Det vises til at tomt 399 

skulle reguleres til skole og idrettsformål og sett i lys av det høye elevtallet som samlet sett finnes 400 

ved Hordvik og Haukås barneskoler, mener høringsinstansen at detteprosjektet anses som en sentral 401 

del av utformingen av skolekretsen i Nordre Åsane. 402 

 403 

Byrådet viser til at det i forrige skolebruksplan ble konkludert med at det ikke er elevtallsgrunnlag for 404 

en ny ungdomsskole på Leikvang. I forbindelse med vedtak av KPA2018 er det vedtatt en 405 

fortettingsstrategi rundt bydelssentre og sentrumsområder som innebærer at flere reguleringsplaner 406 

i andre områder er tatt ut. En eventuell mulighet for fremtidig skoletomt ligger i området til Haukås 407 

skole. Tomten er pt. ikke skilt ut eller regulert til skoleformål» 408 

 409 

Åsane nord har et stort behov for en ny ungdomsskole. Mange har i dag lang reisevei, selv om disse 410 

beboerne har et høyt elevtall. En ny ungdomsskole vil ha stor betydning for lokalmiljø. Det trengs en 411 

avklaring nå, slik at folk kan planlegge ut i fra den. Bydelen trenger forutsigbarhet og langsiktig 412 

planlegging. Infrastruktur, skolestruktur, tilbud til ungdom etc. 413 

 414 

Forslag: 415 

- Ny ungdomsskole på Leikvang 416 

- Eventuelt ny ungdomsskole i Hordvik 417 

 418 

Styrets innstilling: Forslag endres til: «Arbeiderpartiet ønsker å sørge for avklaringer rundt fremtidig 419 

skole for Åsane nord frem mot neste skolebruksplan.» Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 420 

 421 



15. Åstveitskogen i Åsane 422 

Forslagstiller: Shelaine Nilsen 423 

 424 

Begrunnelse: 425 

Det finnes mange skjulte perler i Åsane og Åstveitskogen er en av dem. Det er et stort og flott 426 

område for tur og friluftsaktiviteter for folk i alle aldre. Her kan mange finne mange veier og stier 427 

rundt vannet, områder for camping elle bare som fremkomstvei. Men det kan være vanskelig å finne 428 

frem om man ikke er kjent. Å sette opp merkede skilt som viser vei til andre deler av Åsane eller 429 

skiltede turveier vil kunne gi en bedre utnyttelse av skogen. Her finnes også områder hvor det kan 430 

settes opp aktiviteter for barn.  431 

 432 

Forslag: 433 

Kommunen bør sørge for informasjonstavler og skilting til Åstveitskogen slik at enda flere kan få 434 

glede av området. 435 

 436 

Styrets innstilling: Avvises (gjeldende politikk). Forslaget ble vedtatt i fjor og arbeides med av 437 

bystyregruppen. Vi viser også til forslag 19. 438 

 439 

16. C- tomten  440 

Forslagstiller: Shelaine Nilsen 441 

 442 

Begrunnelse: 443 

C- tomten i Åsane er en tomt som har stått brakk siden den fungerte som en midlertidig 444 

parkeringsplass for Åsane storsenter på 80 - tallet. Da Bergen kommune kjøpte opp de siste 20% av 445 

tomten i 2020 er det grunnlag for og på høy tid at denne tomten blir utnyttet til et fornuftig formål. 446 

Med sine 40 mål kan tomten benyttes til en bydelspark med bl.a. aktivitetstilbud for barn og unge, og 447 

det vil det kunne gi en merverdi til hele lokalsamfunnet. Det vil også kunne bidra til at Åsane blir et 448 

mer attraktivt sted å bo. Planer for C- tomten kan spores tilbake helt til 1993, når kommunen nå eier 449 

hele området er det på høy tid det blir gjort noe med den. 450 

 451 

Forslag: 452 

Omskape C – tomten, fra en gjennomgrodd skog, til et område hvor barn og unge kan benytte seg av 453 

et grønt utemiljø. Kommunen bør som eier av C-tomten raskt sørge for at den blir tatt i bruk som 454 

bydelspark, gjerne med midlertidige tilbud fram til endelig regulering er vedtatt. 455 

 456 

Styrets innstilling: Avvises (gjeldende politikk). Forslaget ble vedtatt i fjor og arbeides med av 457 

bystyregruppen. 458 

 459 

17. Åsane kulturhus – drift  460 

Forslagsstiller: Even Sørland 461 

 462 

Begrunnelse: 463 

Etter mange års arbeid og innsats både fra det frivillige kulturlivet i Åsane og Bergen Kommune åpnet 464 

endelig Åsane Kulturhus i september 2020. Kulturhuset er et vesentlig element i en helhetlig satsing 465 

på en positiv samfunnsutvikling i bydelen. Åsane Kulturråd har erfart at selv om det har vært sterke 466 

begrensninger i bruken av husets lokaler det siste året så har det vært stor interesse for å booke 467 

lokaler til ulike arrangementer. Mange vil benytte huset og det er bra. 468 



 469 

Åsane Kulturråds bekymring etter ett års drift er at oppgavene knyttet til den daglige driften av 470 

kulturhuset er så omfattende at den går på bekostning av de mange oppgavene de få ansatte på 471 

kulturkontoret også har i forhold til generell kontakt og oppfølging av det lokale kulturliv både i Arna 472 

og Åsane. Kulturrådet er bekymret for de ansattes arbeidssituasjon og mener at det er avgjørende 473 

for den videre driften av det flotte Åsane Kulturhus at bemanningen økes.  474 

 475 

Forslag: 476 

Arbeiderpartiet i Bergen ber byrådet gå i dialog med Åsane Kulturhus for å sikre tilstrekkelig 477 

bemanning for å kunne følge opp de viktige oppgavene kulturkontoret gjør for bydelen. 478 

 479 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB 480 

 481 

18. Blomster i rundkjøringer 482 

Forslagsstiller: Even Sørland 483 

 484 

Begrunnelse: 485 

Bybudsjettet sikrer at det fortsatt er satt av midler til parkdrift og grønne tiltak i hele byen slik 486 

byrådsplattformen legger opp til. Åsane Ap har tidligere pekt på behovet for å ruste opp 487 

fellesområder der folk ferdes i bydelene med blomster osv. Sentrale Åsane trenger omsorg i form av 488 

grønne bed, busker og trær. Åsane Hagelag har tatt dette et skritt videre, og viste på 489 

fremtidsverkstedet for Åsane i november en rekke eksempler på mulighetene som ligger i å gjøre 490 

bydelens rundkjøringer grønnere. 491 

 492 

Forslag: 493 

Arbeiderpartiet i Bergen vil at kommunen skal se på løsninger for å gjøre rundkjøringer i bydelene 494 

grønnere, både for å gjøre omgivelsene folk ferdes i finere og for å legge til rette for innsekter. 495 

 496 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB 497 

 498 

19. Bedre virkemidler for å sikre nærnatur 499 

Forslagsstiller: Even Sørland  500 

 501 

Begrunnelse: 502 

Hurdalsplattformen gir håp om mer urbant naturvern. Kapittelet om bypolitikk vektlegger å sikre 503 

grøntområder, og plattformen lover å ivareta hensynet til natur og klima i plan- og bygningsloven. 504 

Dette må følges opp, og Bergen bør gå foran for å utnytte og utvikle tilgjengelige virkemidler. 505 

 506 

Det føres en stram arealpolitikk, og det er helt nødvendig. Men skal folk bo tettere, er det et tungt 507 

politisk ansvar å kunne garantere at de har tilgang til natur, og sikre den tilgangen langsiktig. 508 

Dessverre gir kommunale planer ikke et godt nok vern av bynær natur. Det trengs også mekanismer 509 

for å få til avklaringer med grunneiere og et godt grunnlag for skjøtsel og tilrettelegging av områder.  510 

 511 

Kommunene trenger flere og mer fleksible virkemidler på skalaen mellom frivillig vern og 512 

ekspropriasjon. Statlige verneordninger bygger i dag enten på naturverdier eller kulturminneverdier. 513 

Det bør være mulig å se disse verdiene i sammenheng med hverandre og vurdere vern ut fra 514 

forholdene lokalt. Også friluftsliv og flomvern/overvannshåndtering er viktige hensyn for urbant 515 



natur- og landskapsvern. Ordningen med statlig sikring av friluftsområder gir et godt utgangspunkt, 516 

men bør styrkes og utvikles, og sammenhengen med de øvrige ordningene og virkemidler etter plan- 517 

og bygningsloven bør utredes. 518 

 519 

Forslag: 520 

Bergen kommune bør ta initiativ til samarbeid med regjeringen om pilotprosjekter for samordning og 521 

forbedring av virkemidler for langsiktig sikring av viktige naturområder i områder med 522 

utbyggingspress. Åstveitskogen i Åsane og Kanadaskogen i Fyllingsdalen har ulik reguleringsstatus, og 523 

bør bli pilotprosjekter for langsiktig vern. 524 

 525 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB 526 

 527 

20. Strømpriskrisen 528 

Forslagsstiller: Roald Kvamme 529 

 530 

Arbeiderpartiet skal sikre økt folkevalgt styring av produksjon, distribusjon og omsetting av norsk 531 

fornybar strøm. Gjennomføring av disse tiltakene vil bidra til dette: 532 

- Ta kontroll over krafbørsen NordPool og la Statnett og norske kraft- og nettselskap stå for 533 

omsetningen av strøm.  534 

- Innføre et to-prissystem for strømforbruk i husholdninger der prisen for et gjennomsnittelig 535 

normalforbruk beregnes som kostpris med et påslag til selskapene til investeringer og 536 

vedlikehold. Pris for trinn to kan legges noe høyere for å stimulere til energiøkonomisering. 537 

- Bruke det nasjonale eierskapet til å sikre konkurransedyktige langsiktige kraftavtaler for 538 

industri og næringsliv.  539 

- Sette krav om minimum magasinfylling hele året – og sørg for at dette etterleves.  540 

- Reforhandle avtalene om utenlandskablene slik at Norge har nasjonal kontroll med hva som 541 

skal gå ut og inn av strøm. 542 

- Pålegge Statnett å investere i stamnettet slik at en unngår flaskehalsene som skaper de store 543 

prisforskjellene innenlands. 544 

- Stopp elektrifiseringen av sokkelen  545 

- Sterkere styring med Statkraft og Statnett slik at disse to selskapene oppfyller sine oppdrag i 546 

Norge. 547 

 548 

Strømpriskrisen de siste månedene har fått store negative konsekvenser for den vanlige forbruker, 549 

for næringslivet og offentlig sektor. Dereguleringen av kraftsektoren her svekket mulighetene til å 550 

utnytte våre store nasjonale energiressurser som et fortrinn og til verdiskaping gjennom foredling i 551 

prosessindustri og annen næringsvirksomhet. Vi kan ikke leve med at det er markedet og 552 

etterspørselen i Europa som skal styre strømprisen her i landet. 553 

 554 

Styrets innstilling: Avvises, ivaretatt i forslag 25. 555 

 556 

21.  Miljøombud 557 

Forslagsstiller: Roald Kvamme 558 

 559 

Forslag: 560 

Arbeiderpartiet skal opprette en ordning med et Miljøombud for å styrke arbeidet med etterlevelsen 561 

av og formålet med Naturmangfoldsloven. 562 



 563 

Begrunnelse: 564 

Verden og Norge står overfor en naturmangfoldskrise der stadig større arealer bygges ned og flere 565 

tusen arter og naturtyper trues av utryddelse. Vi trenger økt oppmerksomhet rundt dette og sterke 566 

oppfølging og tilsyn med det lovverket som skal ivareta naturmangfoldet. Hensikten med et 567 

Miljøombud er å ha en politisk uavhengig instans som vurderer om Naturmangfoldlovens krav og 568 

intensjoner overholdes, på linje med sivilombud, barneombud, forbrukerombud og 569 

likestilllingsombud.  Ombudet skal ha til oppgave å fremme langsiktige interesser knyttet til 570 

biologiske, landskapsmessig og geologisk mangfold overfor det offentlige og private, og skal følge 571 

med på utviklingen av statusen for miljøet med et særlig fokus på ivaretagelse av slikt mangfold.  572 

 573 

Styrets innstilling: «Skal opprette» endres til «vil vurdere». Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 574 

 575 

22. Åsane Arena og parkering 576 

Forslagsstiller: Lillian Vangberg 577 

 578 

Begrunnelse: 579 

Parkeringssituasjonen på Myrdal Arena i Åsane er utfordrende. Etter åpningen av Myrdal Arena har 580 

det til tider vært kaotisk.  Myrdal Arena er bygget som et regionalt anlegg i tillegg til daglig bruk av 581 

lokale idrettslag. Parkeringssituasjonen er ikke noe problem i hverdagen da de fleste brukerne vil 582 

være barn og ungdom (ca. 2 500 daglige brukere) som benytter buss, snarveier, sykkel- og gangveier 583 

til anlegget. 584 

 585 

Utfordringen er det trafikk- og parkeringskaoset som oppstår når det er arrangementer på Myrdal 586 

Arena. 587 

 588 

Forslag til vedtak: 589 

AiB ber byrådet gå i dialog med Åsane Arena med sikte på å finne en løsning på 590 

parkeringssituasjonen rundt anlegget. 591 

 592 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 593 

 594 

23. Fremdrift for sykkelvei Salhusveien 595 

Forslagsstiller: Jens-Olav Johannessen 596 

 597 

Begrunnelse: 598 

Som medlem i Åsane Arbeiderparti og medlem i styret ønsker jeg å motivere slik at det blir laget god 599 

sikker gangvei mellom Støbotn og BIR i Salhusveien. Jeg er videre kjent med at saken er i runddans i 600 

fylket og at dette gjerne skal utføres i sammen med Bergen Kommune. Derfor vil jeg at Bergen 601 

Arbeiderparti skal være med å pådrive slik at det blir en realitet snart. Saken har videre vært 602 

beskrevet i Åsane Tidende og folk har under stans arbeid lurt på når tid blir dette realitet. 603 

 604 

Hvorfor ønsker jeg gangveien: 605 

1. Fordi jeg vil at barn og voksne skal kunne forflytte seg på en trygg måte. 606 

2. Fordi biler som det er mange av ikke skal skade noen. 607 

3. For at foreldre skal være trygge når deres barn er ute og bruker gangveien. 608 

4. Fordi gangveien også kan brukes for å trene på en trygg måte. 609 



5. Fordi ved å få gangveien på plass vil store områder i Åsane ha trygge gang og sykkelveier. 610 

6. Fordi gangveien kan brukes som start for å komme seg ut i naturen på en trygg måte. 611 

 612 

Forslag: 613 

Åsane Arbeiderparti har jobbet lenge med saken om fullføring av sykkelveien i Salhusveien. Ansvarlig 614 

byråd har lovet å prioritere å få frem sak til byrådsbehandling slik at saken kan legges til offentlig 615 

ettersyn. Planforslag er nå oversendt fra Fylkeskommunen. Arbeiderpartiet vil prioritere raskest 616 

mulig gjennomføring av prosjektet. 617 

 618 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 619 

 620 

24. Planlegging og klargjøring av fremtidige næringsareal i Åsane 621 

Forslagsstiller: Geir Stadheim Totland 622 

 623 

Begrunnelsen: 624 

I erkjennelse av at bybanen mot Åsane nå ser ut til å være på plass skal der skje store og betydelige 625 

transformasjoner av dagens eksisterende næringsarealer til bolig og tilhørende bruksområder for 626 

beboere i disse områdene som transformeres. Dette vil medføre avvikling av store deler av dagens  627 

Næringslivsområder.   628 

 629 

Dette kombinert med at man da også må erkjenne at dagens næringslivsaktører i Åsane  vil måtte 630 

endre seg i takt med den digitaliseringsprosessen som foregår i samfunnet ellers, dette vil medføre  631 

mindre salgslokaler og at en stadig større mengde av varelevering vil skje fra store sentral lagre og 632 

rett il kunde/kjøper. 633 

 634 

Men uansett hvordan man ser på fremtiden vil der alltid være behov for lokalisering av lokalt 635 

næringsliv  i Åsane. Dette kombinert med et prekært behovet for å skape flere arbeidsplasser internt 636 

i Åsane, slik at bydelen kan slippe at dens innbyggere stort sett må reise ut av bydelen for å reise til 637 

og fra sine arbeidsplasser. 638 

 639 

Forslag: 640 

Det foreslås derfor at Bergen Kommune parallelt med regulering av bybane til Åsane også planlegger, 641 

regulerer og fremskaffer tomteområder, for at dagens og fremtidens næringsliv fortsatt har en plass i 642 

Åsane for å skape aktivitet og nye arbeidsplasser. 643 

 644 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 645 

 646 

25. Ruste opp Steinestø kai 647 

Forslagsstiller: Annie Vårdal 648 

 649 

Begrunnelse: 650 

Steinestø kai er et tidligere ferjested nord i Åsane bydel. Her møtes flere fjordarmer, og ferjen til 651 

Knarvik var Norges mest trafikkerte ferjesamband innen åpningen av Nordhordlandsbrua i 1994. 652 

 653 

Kaien er godt kjent i hele kommunen, for her fantes også butikk og kafé, og stedet fungerte også et 654 

turmål seg selv for byfolket. Området har historisk betydning, og var et knutepunkt for 655 



kommunikasjonen i distriktet i flere hundre år. Kilder viser at det har fantes tilbud for reisende 656 

allerede fra 1600-tallet, om ikke før, og at det ble drevet gjestgiveri her fra 1700-tallet. 657 

 658 

I dag brukes kaien som opplagskai for ferjer, og står som et stort og relativt ubrukt asfaltert område 659 

med blant annet gode fiskemuligheter og en viss mulighet for bading. Kaien ligger i gangavstand til 660 

flere hurtig voksende boligområder med et stort generasjonsskifte og mange småbarnsfamilier. 661 

 662 

Beboerne i dette området er avhengig av å krysse bomringen for det meste av ærend og aktiviteter, 663 

og har behov for flere tilgjengelige møteplasser i sitt eget nærområde. Kaien har de siste årene vært 664 

brukt til oppbevaring, frakt og knusing av steinmasser, til sjenanse for beboerne i nærområdet. 665 

 666 

Forslag: 667 

- Ruste opp Steinestø kai. Området har stort potensiale til å bli for eksempel et familievennlig 668 

friluftsområde. 669 

 670 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 671 

 672 

26. Svaret på strømpriskrisen er økt folkevalgt styring  673 

Forslagsstiller: Styret (samleforslag) 674 

 675 

Begrunnelse: 676 

Strømpriskrisen de siste månedene har fått store negative konsekvenser for den vanlige forbruker, 677 

for næringslivet og for offentlig sektor. Dereguleringen av kraftsektoren har svekket mulighetene til å 678 

utnytte våre store nasjonale energiressurser som et fortrinn og til verdiskaping gjennom foredling i 679 

prosessindustri og annen næringsvirksomhet. Vi kan ikke akseptere at det er markedet og 680 

etterspørselen i Europa som skal styre strømprisen her i landet. Når kraften kan koste ti ganger mer 681 

en produksjonskostnadene, er situasjonen ute av kontroll. Kompensasjonsordningen må avløses av 682 

faste tiltak for å sikre alle husholdninger et rimelig minimumsforbruk av elektrisk kraft. 683 

 684 

Åsane Ap har mottatt mange forslag om økt folkevalgt styring av strømsystemet, blant annet: 685 

- Ta kontroll over kraftbørsen NordPool og la Statnett og norske kraft- og nettselskap stå for 686 

omsetningen av strøm.  687 

- Bruke det nasjonale eierskapet til å sikre konkurransedyktige langsiktige kraftavtaler for 688 

industri og næringsliv.  689 

- Sette krav om minimum magasinfylling hele året – og sørg for at dette etterleves.  690 

- Reforhandle avtalene om utenlandskablene slik at Norge har nasjonal kontroll med hva som 691 

skal gå ut og inn av strøm. 692 

- Pålegge Statnett å investere i stamnettet slik at en unngår flaskehalsene som skaper de store 693 

prisforskjellene innenlands. 694 

- Stopp elektrifiseringen av sokkelen  695 

- Sterkere styring med Statkraft og Statnett slik at disse to selskapene oppfyller sine oppdrag i 696 

Norge. 697 

- Kjernekraft eid av Staten, som tiltak for stabile og lave strømpriser. 698 

- Definere elektrisk strøm som et fellesgode for norske husholdninger samt private og 699 

offentlige virksomheter. 700 



- Kreve at Norge skal være selvforsynt med strøm, at det skal begrensning på avkastning fra 701 

produksjon og salg av strøm innenlands for å holde prisen lav (inkl. toprissystem). Eksport av 702 

strøm kan derimot følge markedsprinsippet. 703 

- Strømprisen skal dekke kostnader fra bygging/vedlikehold/fornying av produksjonsanlegg og 704 

fordelingsanlegg, med tillegg for grunnrente og for begrenset avkastning til eiere for salg av 705 

strøm innenlands i Norge.   706 

 707 

Forslag: 708 

AiB krever at den kommende energikommisjonen utreder mulighetene for en langt sterkere politisk 709 

styring av energisektoren, som styring av overføringer via utenlandskabler, bestemmelser for 710 

fyllingsgrad i magasinene til vannkraftverkene, prisjusteringer for industri og husholdninger og mer 711 

aktivt offentlig eierskap av energiselskaper. Det bør innføres et to-pris-system for strøm til 712 

husholdninger som gir lav pris for grunnbehov, og samtidig gir insentiv for energieffektivisering.  713 

 714 

Styrets innstilling: Vedtas, oversendes årsmøtet AiB. 715 

 716 


